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Обеспечение устойчивости доходной части национального публичного бюджета является одной из ключевых 

задач бюджетной политики государства и принимаемых в соответствии с ней нормативно-правовых актов по 

вопросу управления государственными финансами на республиканском и местном уровнях. Отсутствие в этих 

документах однозначного определения данной категории, а также строгого определения факторов, влияющих 

на достижение поставленных задач, диктует актуальности темы представленного исследования. Уточняются 

характеристики понятия устойчивости доходной части бюджета; систематизируются определяющие ее факторы; 

приводится анализ фактического состояния исследуемой категории и проблем, связанных с достижением сбаланси-

рованности и долгосрочной устойчивости; рассматриваются меры, направленные на обеспечение сбалансированности 

в коротком промежутке времени и устойчивости бюджета на долгосрочную перспективу. Предложенные выводы 

и рекомендации могут быть использованы органами исполнительной власти при разработке ключевых направлений 

бюджетно-налоговой политики.  
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FACTORS, OF PROVIDING STABILITY OF THE INCOME PART OF THE BUDGETS OF 

ADMINISTRATIVE AND TERRITORIAL UNITS OF THE SECOND LEVEL  

IN THE REPUBLIC OF MOLDOVA 

Providing the stability of profitable part of national public budget is one of key tasks of fiscal policy of the state and 

normatively-legal acts accepted in accordance with her its legal acts connected with the management of the public finances 

on republican and local levels. The absence of this category of definition and also the strict determination of the factors 

influencing the achievement of the set tasks, in these documents allows to underline the topicality of the theme in the 

presented research. The paper specifies the concept of stability of profitable part of budget characteristics; the factors 

qualificating it are systematized; an analysis of the present state of the investigated category and problems is made, 

related to the achievement of balanced and long-term stability. The measures for providing a balance in the short interval 

of time and stability of budget on a long-term prospect are reserched. The offered conclusions and recommendations can 

be used by the organs of the executive power in the course of developing key directions of the tax-buget policy. 
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